
Zápis z řádného zasedání AS FaVU VUT v Brně 
ze dne 13. února 2008 

 
 
  Přítomni: Kristýna Cílková, BcA. Petr Dub, prof. ak.mal. Martin Mainer.  ak. mal. Vladimír Merta,  
  doc. Mgr. Jana Preková,  prof. ak.soch. Tomáš Ruller, prof. PhDr. Jan Sedlák 
                 
Omluven: Vratislav Černý, Mgr. Veronika Psotková, ak.mal. Margita Titlová  
Nepřítomni:  
Hosté:  Mgr. Jaroslava Bílá 

 
Program zasedání: 
 
1. Schválení  programu (ak.mal. Merta); 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 19. 12. 2007 v Brně (ak.mal. Merta); 
3. Zpráva  o činnosti FaVU (doc. Gabriel); 
4. Zpráva o hospodaření FaVU VUT v Brně (Mgr. Bílá); 
5. Zpráva ze zasedání AS VUT v Brně (p. Dub, DiS., doc. Kvíčala, PhDr. Spoustová); 
6. Projednání harmonogramu DSP (prof. Sedlák); 
7. Projednání směrnice k zahraničním výjezdům pedagogů (dr. Ondračka); 
8. Problematika zodpovědnosti náhrad za poškozená díla (prof.Ruller); 
9.    Stanovení následujícího termínu zasedání  AS FaVU (ak. mal. Merta); 
10.    Různé 
 
Ad 1. Schválení programu 
 
Prof. Rónai navrhuje zařadit do Různého - úroveň teorií na FaVU. 
Prof. Ruller navrhuje zařadit do Různého - informace z akreditační komise; pravidla přijímacího řízení; koncepce struktury 
fakulty; analýza ochrany osobních dat. 
Prof. Mainer navrhuje do Různého projednat systém odměňování pedagogů.  
 
Hlasování: 
Pro: 7 
zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Ad 2. Schválení zápisu ze zasedání AS ze dne 19. 2. 2007 
 
Mgr. Psotková navrhuje změny v zápisu   v bodě 5 - Projednání a schválení vnitřních předpisů FaVU VUT v Brně - 
 Schvalování směrnice FaVU VUT v Brně k provádění stipendijního řádu VUT v Brně: 
výsledné znění: 
Mgr. Psotková seznámila AS s hlavními změnami směrnice. Při vytváření směrnice studenti vycházeli ze směrnice 
Masarykovy univerzity, AVU, VŠUP, UJEP. 
 
Prof. Ruller navrhuje upřesnit bod 2 v tomto znění: 
Na základě připomínek k zápisům z AS FaVU se AS usnesl: 
Každý referující a diskutující formuluje zápis osobně. 
 
Prof. Ruller požádal o upřesnění zápisu bodu 5 - Projednání a schválení vnitřních předpisů FaVU VUT v Brně - Statut 
FaVU: 
 
Návrhy změn v čl. č. 25, odst. 7, bod a): 
 
- "zástupce studentů" nahradit za "zástupce studentské komory AS FaVU" 
 
Návrh změny - čl. č. 25, odst. 7, bod b): 
 
ve výsledném znění: 
Kolegium děkana FaVU ve složení: děkan, proděkani, tajemník, zástupci obou komor AS FaVU, zástupci fakulty v AS 
VUT, vedoucí Katedry teorií a dějin umění, produkční a další osoby podle rozhodnutí rektora a děkana. 
 



 
Hlasování:   
Pro: 7  
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Ad 3.  Zpráva o činnosti FaVU 
 
Tento bod nebylo možné projednat z důvodu nepřítomnosti děkana. 
Senátoři doporučují děkanovi, aby v případě plánované nepřítomnosti zaslal senátorům omluvu, popř. aby zaslal  svůj bod 
v programu  - Zprávu o činnosti FaVU senátorům písemně. 
 
Ad 4.  Zpráva o hospodaření FaVU VUT v Brně 
 
Mgr. Bílá sdělila senátorům, že nelze předložit zprávu hospodaření za rok 2007, z důvodu  oficiálně neuzavřené zprávy  
hospodaření VUT.  
Celkově fakulta hospodařila s kladným hospodářským výsledkem 670 tis.č 
Kč. Do plusového výsledku se promítlo přerozdělení financí z fondu provozních prostředků, převody za energie, poplatky 
za přijímací řízení a zůstatky z dohadních účtů loňského roku.  
Výroční zpráva hospodaření bude předložena na příštím zasedání AS.  
Poplatky za přijímací řízení: 
Dle rozhodnutí kolegia z minulého zasedání bude  částka ve výši 200 Kč na uchazeče  převedena na ateliér, zůstatek se 
zaúčtuje do výnosu fakulty. Náklady na přijímací řízení budou hrazeny  z prostředků ateliéru. 
Do doby než bude schválen rozpočet FaVU je fakulta v tzv. rozpočtovém provizoriu.  
Podle předběžných zpráv bude letošní rozpočet nižší oproti loňskému roku.  Mgr. Bílá doporučuje rozpočtové provizorium 
dodržovat.  
Vysokoškolské odbory schválili od 1. 5. 2008 navýšení tarifní mzdy o 8 %. Normativ na studenta zůstává na stejné výši 
jako v loňském roce, navýšení se projeví pouze u doktorandů. 
Mgr. Bílá dosud neobdržela z  ekonomické komise připomínky k algoritmu rozdělení rozpočtu.  
Prof. Ruller navrhuje změnu algoritmu z důvodu předpokládané letošní krizové finanční situace. 
Členové ekonomické komise vznesli námitky k metodice dělení financí na přijímací řízení  - měla by být uplatněna stejná 
metodika jako pro příděl financí na ateliéry. 
Návrh usnesení: 
AS FaVU požaduje od pí tajemnice, aby poskytla senátu podklady k hospodaření za rok 2007 ve struktuře a členění tak, jak 
byly fakultou odevzdány ke konci roku kvestorovi a rozpis hospodaření s fondy a  minimálně 14 dní před příštím 
zasedáním projednat podklady ke zprávě o hospodaření s ekonomickou komisí AS FaVU. 
AS FaVU žádá po děkanovi předložit strukturu a koncepci rozdělení odměn. 
 
Hlasování: 
Pro: 7 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Usnesení přijato.  
 
Ad 5. Zpráva ze AS VUT v Brně 
 
Tento bod byl z důvodu nepřítomnosti členů AS VUT přesunut na příští zasedání AS FaVU. 
 
Ad 6.  Projednání harmonogramu DSP 
 
Dle informace prof. Sedláka proběhla 5. 2. 2008 schůzka s 9 doktorandy. Na schůzce bylo dohodnuto upřesnění naplňování 
doktorandské praxe, byly předloženy informace o doktorandské státní zkoušce. Časový harmonogram bude doplněn o  
témata školitelů a zároveň budou navržena nová témata - do konce března 2008. Témata odsouhlasí Umělecká rada FaVU a 
na základě nových témat se budou moci hlásit noví uchazeči. Přijímací zkoušky mohou proběhnout před letními 
prázdninami.  
 
AS FaVU nebyl předložen definitivní harmonogram DSP. 
AS FaVU  žádá vedení FaVU, o vypracování metodiky, která je na hospodaření DSP uplatňována, dále žádá,  aby písemně 
předložilo přehled hospodaření s finančními prostředky v rámci DSP a to jak z prostředků z VUT, vlastních finančních 
prostředků, odměn, financování výuky a stipendií.  
 



Kristýna Cílková za studentskou komoru konstatuje, že studijní oddělení není schopno plnit svou funkci v rámci DSP a 
žádá vedení fakulty o organizační a administrativní zajištění DSP, aby se budoucí uchazeči mohli s dotazy obracet na 
pověřeného pracovníka studijního oddělení.  
Prof. Ruller poukazuje na to, že se opět nesešla oborová rada DSP.  
 
Ad 7.  Projednání směrnice k zahraničním výjezdům pedagogů 
 
Tento bod nebylo možné projednat z důvodu nepřítomnosti dr.Ondračky. Projednání bodu se přesunuje na příští zasedání 
AS FaVU. 
AS FaVU doporučuje dr. Ondračkovi, aby v případě plánované nepřítomnosti zaslal senátorům omluvu. 
 
Ad 8.  Problematika zodpovědnosti náhrad za poškozená díla  
 
Tento bod byl přesunut na příští zasedání AS FaVU. 
 
Ad 9.  Stanovení následujícího termínu zasedání  AS FaVU VUT v Brně. 
 
AS FaVU stanovuje termín příštího zasedání AS FaVU na 5. 3. 2008 v 10.00 hodin. 
 
Hlasování: 
Pro: 7 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Ad 10.  Různé 
 
a)  Úroveň teorií na FaVU 
 
Prof. Rónai konstatuje nevyhovující a nedostatečně profesionální přístup teorie při přijímacím řízení. Proto vznikly opět 
vážné rozdíly mezi hodnocením teoretických a praktických výkonů uchazečů. 
 
b)  Pravidla přijímacího řízení 
 
Návrh usnesení: 
Za poslední rok nebyla svolána k problematice pravidel přijímacího řízení porada vedoucích ateliérů a katedry teorií ani 
rada studijního programu. Je nutné, aby co nejdříve proběhlo jednání, které zhodnotí průběh současného přijímacího řízení. 
AS FaVU žádá, aby se tak stalo před dalším schvalováním směrnice pro přijímací řízení, zejména, aby byla upřesněna 
pravidla počtu přijímaných studentů a metodika. Není možné, aby pravidla byla měněna v průběhu přijímacího řízení. 
AS považuje za nepřípustné, že den před pohovorem byly na internetu zveřejněny jmenovitě přesuny v ateliérech, které 
předjímaly rozhodování. 
 
Na jednání se dostavil BcA. Dub. 
Z jednání se vzdálil prof. Mainer. 
 
Hlasování: 
Pro: 7 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Usnesení přijato. 
 
c)  Informace z akreditační komise 
 
Prof. Ruller seznámil AS FaVU s informacemi  ze dvou  jednáních akreditační komise v Praze a na Slovensku. 
 
Ze zasedání odešli prof. Rónai a Kristýna Cílková.  
 
d)  Koncepce struktury  FaVU 
 
K bodu č. 3 z minulého jednání AS FaVU - viz zápis ze dne 19. 12. 2007, AS znovu žádá děkana o svolání schůzky k 
projednání personální struktury FaVU. 
 



e)  Informace o ochraně osobních dat 
 
K bodu č. 5 z minulého jednání AS FaVU - viz zápis ze dne 19. 12. 2007  nebyly podány informace o ochraně osobních 
dat.  
 
BcA. Dub informoval o požadavku kvestora zaslat písemné prohlášení k lokaci nové budovy.  
Dle předběžné ekonomické studie architekta Mohelníka, provoz v nové budově na Akademickém náměstí bude velmi 
nákladný a je pravděpodobné, že fakulta provoz finančně nezvládne.  
BcA. Dub   informoval o doporučení  AS VUT zavést   na fakultě dvoukomorový volební systém do AS. 
 
 
 
Zapsala: Chvátalová 
Verifikoval: ak. mal. Vladimír Merta 
 


